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REFERAT 

SKOLEBESTYRELSESMØDE 

Tirsdag d. 10. oktober 2023 
 

Mødet afholdes i mødelokale 2 
 

Kl. 17.30-20.00 
 Spisning og skolebestyrelsesmøde 

 
 

 Forældrerepræsentanter: Troels Lund Rasmussen, Kristine 
Grønkjær, Kim Vogel, Kasper Szöke Skovgaard, Mette Borup 
Wemmelund, Anja Mortensen  
Ledelsesrepræsentanter: Kristian Spang, Trine Heidemann 
Iversen (ref.) 
Medarbejderrepræsentanter: Gitte Knudsen, Quinton Greyling, 
Thomas Bækbo 
Elevrådsrepræsentanter: Nanna Vogel, 9X (næstformand) og 
Nikolai Kousted Manggaard, 9Z (formand) – afbud 
 

1. Godkendelse af dagsorden Der er fokus på at punktet ”meddelelser” kun tager 15 min., da 
det tit kommer til at gå over tid. 
 

2. Godkendelse af referat Godkendt 
 

3. Meddelelser  
 

Til orientering 
a) Skolens ledelse 

Der er afholdt informationsmøde med de kommende 
skolestartere. Det var velbesøgt og der var mange første 
gangs forældre på kommende 0. årgang og også forældrene 
fra andre skoledistrikter. 
Det er altid spændende om vi får 3 eller 4 nye 0. klasser. 
 
Den politiske beslutning om at 2.-9. årgang skal have 
Chromebooks udløber ved udgangen af dette skoleår. Det er 
fra centralt hold besluttet at der kommende skoleår gives 
Chromebooks fra 5.-9. årgang. 
Der ligger bl.a. økonomi og fokus på skærmforbrug bag den 
nye aftale. Det er svært at styre budgettet omkring 
Chromebooks, og det er væsentligt dyrere end forventet. 
 
Regeringen er i gang med at sætte folkeskolen på 
dagsordenen og der kommer lige nu små dryp fra 
undervisningsministeren om det udspil der kommer til en ny 
folkeskolereform. Der er kommet udspil om økonomi til 
faglokaler og skoledagens længde. 
Kristian har fokus på hvordan Aarhus Kommune forholder 
sig de nye ændringer, og at der kommer en udmelding 
omkring håndteringen. 
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b) Medarbejderrepræsentanter 
Ansatte på skolen er utrolig glade for opmærksomheden fra 
skolebestyrelsen på Lærerens Dag. 
Der har været temauge og den bliver evalueret af både 
personale og børn i den kommende tid. 
Emnet i år var igen Grøn-Grønnere-Grønnest. 
Der er motionsdag fredag den 13. okt. og der er tilføjet både 
gymnastik/bevægelse, styrketræning og kampsport til 
programmet. 
 
Pædagogerne har været på kursus i Digital Dannelse. 
Det kan mærkes i SFO’en, at der er færre hænder og det 
viser sig både i undervisningsdelen og i SFO. 
 

c) Elevrådet  
Elevrådet har arbejdet med elevernes input til det nye tiltag 
omkring mobiltelefoner. 
Derudover har de arbejdet på at få bind og tamponer på 
pigetoiletterne, så det ikke kun står på kontoret. 
I udskolingen har de fokus på at lektierne bliver bedre 
fordelt over alle uger i stedet for at det samler sig i de 
samme uger. 
Der har også været en opmærksomhed på om der kan være 
elever ansat i kantinen, som kan hjælpe til i pauserne med 
salg. 
Eleverne har efterspurgt mulighed for fysisk aktivitet og 
træning; skolen har indkøbt spinningcykler til formålet og til 
brug i idrætsundervisningen. 
Der er et ønske om at der kommer et mini-elevråd og det 
undersøges hvordan det kan løses, så alle elever er 
repræsenteret. 
Der arbejdes på at juleklippedagen bliver en hel dag. 
 

d) Formanden 
Det er vurderet at der ikke denne gang skulle komme en 
hilsen fra SB og formanden bl.a. pga. forældremøder og 
mængden af opslag på AULA. 
Kristine har været med på alle 0. klasses forældremøder for 
at vise forældrerådsfolderen og fortælle om 
skolebestyrelsens arbejde. 

 

4. Spørgsmål til meddelelser  Det kunne være en god ide, at forældrerådsfolderen deles som 
et link til forældremøderne – det har nogle årgange gjort og 
andre har ikke. 
Overvejelser omkring forældrenes vurdering og evaluering af 
Temaugen og Åbent Hus-arrangementet, så den stemme også 
kommer med i evalueringen. 
Opmærksomhedspunkter omkring flowet til Åbent Hus, 
venskabsklassernes sammensætning og det kit der binder 
skolen sammen. 
Inputs samles sammen, når der evalueres på skolen. 
Konfliktniveauet er lavt i temaugen og der skabes kendskab på 
tværs af skolen. 
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5. Præsentation af 
elevrepræsentanterne v/ 
formanden og QG 

Præsentation af Nanna og af resten af skolebestyrelsen. 
Der er afbud fra Nicolai, som er i praktik ved Danske 
Skoleelever, han præsenteres næste gang han deltager.  
 

6. Status på økonomien: 
Halvårsregnskab 2023 v/ KS 

Til drøftelse:  
Der er nedgang i forbruget på timelønskontoen, det fremgår 
ikke af bilag. 
Økonomien omkring specialiserede tilbud er i ubalance og det er 
en virkelighed på mange skoler i kommunen. 
Opmærksomhed på at posten omkring bygninger udgår af 
budgettet i et eller andet omfang fra januar. 
 
SFO’ens budget er i balance efter der er skåret ned med bl.a. to 
ressourcepædagoger. 
 
Kristian uddyber bilag omkring skolens økonomi. 
 
Jf. bilag 
 

7. Skolens indsatsområder i skoleåret 
2023/24 v/ KS 

Til orientering: 
Kort præsentation/gennemgang af skolens indsatsområder i 
skoleåret 2023/24. 

• Meddelelsesbogen 

• Samarbejde med klasseforældreråd 

• Social årsplan og undervisningsmiljø (Teamsamtale med 
alle teams) 

• Professionel samarbejdskultur 

• Samlet PLC (pædagogisk læringscenter, som består af 
vores vejledere) 

• Tema omkring konflikthåndtering 

• Temauge på tværs af klasserne og afdelingerne og 
arbejde med venskabsklasser 

• Skole for Alle, Brede børnefællesskaber og 
klyngesamarbejde 

 

8. Gennemgang af principper 
v/ formanden 

Forberedelse til næste møde: 
 
Afklaring forud for behandling på kommende møde: 
 

• ”Princip for arbejdets fordeling mellem lærere og 
pædagoger” 

• ”Princip for vikarpåsætning” 
 
Jf. bilag 
 

9. Temadrøftelse: Skolens arbejde 
med elevernes udvikling i skolens 
faglige og sociale fællesskaber 
Oplæg v. AKT-koordinator og THI 
 

Oplæg med supplement fra ledelse/pædagog/lærergruppen 

fra AKT-koordinator Henrik Uth: 

·           Måling af AKTs succesrate  
·           Vurderingen af inklusion og prioriteringen af  
·           ekstra ressourcer overfor specialiserede tilbud  
·           Hvordan aktiveres AKT-teamet og deres arbejdet?  
·           Mellemformer  
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·           Fordelingen af ressourcer til AKT team  
·           Hvordan bruges AKT af personalet?  
·           AKT som hjælp til teamet og børnene  
 

Arbejdsgruppen tager det med sig i arbejdet med udarbejdelse 
af det nye princip om skolens arbejde med elevernes udvikling i 
skolens faglige og sociale fællesskaber. Input til arbejdet af den 
øvrige bestyrelse modtages gerne. 

 

10. Evt. (5 min.) 
19.45-19.50 

Intet til punktet 

11. Punkter til næste møde (10 min.) 
19.50-20.00 v/ formanden 

Til opsummering og drøftelse: 
 

Forberedelse til workshop (digital) kommunikation mellem 
skole og hjem (Aula) 
 
Onsdag den 8. november 2023  

• Drøftelse og evt. vedtagelse af ”princip for arbejdets 
fordeling mellem lærere og pædagoger”  

• Drøftelse og evt. vedtagelse af ”princip for 
vikarpåsætning”  

• Status fra arbejdsgruppen med det nye princip: Skolens 
arbejde med elevernes udvikling i skolens faglige og 
sociale fællesskaber  

• Workshop: (digital) kommunikation mellem skole og 
hjem, hvordan fungerer det? Aula, Meddelelsesbog, 
Momo, hjemmeside, FB etc.  

o Forældreguide og personaleguide til 
kommunikationen på Aula 

o Kategoriseringer af beskeder og opslag 
o Evt. indhente information fra andre forældre for 

at få forskellige input 
 

 


